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‘We zijn altijd op zoek naar de gouden regel’ 
 
Een objectieve, onafhankelijke en gelijkwaardige beoordeling van de rekenexamens is een van 
de sleutels tot de kwaliteit van de examens. Dit schreven wij in het eerste deel van het drieluik 
over kwaliteit (het tweede deel ging over de rol van scholen). In dit laatste deel geven we een 
van onze beoordelaars het woord. Alexander Morselt geeft les aan het Nova College en de Tata 
Academy. In de avonduren kijkt hij graag rekenexamens van studenten na en met collega-
beoordelaars blijft hij in kalibreersessies zoeken naar de gouden regel. ‘In die sessies 
proberen we op een lijn te komen, dat is moeilijk, maar zeer nastrevenswaardig.’ 
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Alle beoordelaars van de Coöperatie zijn rekendocenten op een van de mbo-scholen in Nederland. Na 
een training van de Coöperatie krijgen zij de examens onder ogen van studenten uit het hele land en 
nooit van hun eigen school. Sterker nog, zij weten niet wie de student is die het examen maakte en 
krijgen ook niet te zien wie op het randje van een voldoende zit. Dit alles om maximale objectiviteit te 
waarborgen. Om te zorgen dat alle beoordelaars op een gelijkwaardige manier punten toekennen, 
organiseert de Coöperatie regelmatig kalibreersessies.  
 
Mensenwerk 
 
‘Tijdens die kalibreersessie komen verschillen tussen mensen aan het licht’, zegt Alexander. ‘De ene 
docent zoekt in de antwoorden naar iets waarvoor de student een punt kan krijgen, terwijl de ander 
heel resoluut alleen maar wil zien wat er 1:1 gevraagd wordt. Zelf probeer ik de antwoorden in het 
voordeel van de student uit te leggen.’ Vanwege deze verschillen blijven kalibreersessies noodzakelijk 
en Alexander pleit dan ook voor meer sessies. ‘Het blijft mensenwerk, de ene dag staat je pet ook 
anders dan de andere. Daarom zijn die sessies belangrijk, net als de info die beoordelaars op de site 
kunnen vinden.’ 
 
Meer voldoening 
 
Vijfentwintig jaar geleden maakte Alexander de overstap van het bedrijfsleven naar het onderwijs. Hij 
werkte in commerciële functies en was bedrijfsleider bij verschillende bedrijven. ‘Maar op een gegeven 
moment had ik er genoeg van, ik wilde iets gaan doen wat meer voldoening geeft en waar de 
maatschappij iets aan heeft.’ Via een vriendin kwam hij in het vmbo terecht, waar hij economie, 
Handel en Administratie en een aantal uur rekenen per week gaf. Negen jaar later stapt hij over naar 
het Nova College in Hoofddorp.  
 
NT2-studenten 
 
Op het Nova College nam hij zitting in de rekenexpertgroep, aan de vooravond van het nieuwe 
rekenen. ‘In het begin was de druk hoog. Uitgevers van rekenmethoden en veel docenten hadden 
geen idee hoe de examens eruit zouden gaan zien. Het is ook voor studenten best spannend 
geweest.’ Hij maakt zich zorgen over de groeiende groep NT2-studenten die niet voldoende het 
Nederlands beheerst om het rekenexamen te kunnen maken. ‘In de praktijk doen ze het goed, maar 
ze struikelen over de taal in het examen. Het zou mooi zijn als er voor hen een voorziening zou 
komen, bijvoorbeeld iemand die naast ze gaat zitten om woorden uit te leggen.’ 
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